
 

 

KARLOVARSKÝ KRAJ 
Komise bezpečnosti a prevence kriminality Rady 

Karlovarského kraje 

            

                                                                                                                                                                             

USNESENÍ  

 

z 21. zasedání Komise bezpečnosti a prevence kriminality Rady Karlovarského kraje   

konaného dne 22. 2. 2023 v 15.00 hodin, prostřednictvím platformy MS-Teams 

 

Přítomni: Jiří Černý, Daniela Bílá, Renata Oulehlová, Miroslava Novotná Petříková, DiS., Ing. 

Petra Gajičová, Martina Svobodová, Ing. Pavel Motešický, Ing. Jan Doubrava, Bc. Jan Picka, 

Karolina Vejmělková, Josef Váňa, Ing. Jan Vrba, Michal Šťovíček 

Omluveni:  Roman Bílský 

Neomluveni: -- 

Ostatní zúčastnění: Ing. Eva Cíchová, Mgr. Iveta Ryšková, kpt. Bc. Zuzana Churaňová, Mgr. 

Kamila Hofmanová, Mgr. Jana Belblová, Julie Pöhlmanová, Martin Starý, Mgr. Bc. Petr Krágl, 

MBA, Bc. Martina Valentová, Mgr. Lucie Halouzková, Mgr. Markéta Blažek – Černá, Mgr. 

Kateřina Syrovátková, Mgr. Jiří Vorel, Edit Kunertová, Lucie Hetzerová, Bc. Marcela Kopecká, 

Bc. Simona Weisserová, Mgr. Jitka Šimurdová, Miroslava Grosserová, 

   

Jednání zahájil v 15.00 hodin a ukončil v 17.00 hodin předseda Komise bezpečnosti a prevence 

kriminality Rady Karlovarského kraje (dále jen „Komise“), Jiří Černý. Před zahájením jednání 

Komise členové jednomyslně schválili přítomnost hostů na jednání – viz přehled ostatní 

zúčastnění. Členové Komise schválili následující program: 

 

1. Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z programu KK na projekt „Podpora 

činnosti Krajských odborných rad a Asociace Zasloužilých hasičů“ žadatele Sdružení 

hasičů Čech, Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů Karlovarského kraje na rok 

2023 ve výši 130 000 Kč. 

2. Činnost pracovní skupiny pro realizaci prevence kriminality v kraji a pracovní skupiny 

protidrogové prevence v roce 2022 - seznámení 

3. Různé a závěr 

 

pro:    13 proti:       0  zdržel se:    0 

 

 

Program jednání: 

 

Ad 1) Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z programu KK na projekt „Podpora 

činnosti Krajských odborných rad a Asociace Zasloužilých hasičů“ žadatele Sdružení hasičů 

Čech, Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů Karlovarského kraje na rok 2023 ve výši 

130 000 Kč. 

 

Členům Komise byla před jednáním zaslána e-mailem žádost o poskytnutí individuální dotace 

ve výši 130 000 Kč Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů 



Karlovarského kraje na realizaci projektu „Podpora činnosti Krajských odborných rad  

a Asociace Zasloužilých hasičů“ v roce 2023. 

 

V projednávané věci bylo přijato toto usnesení. 

 

usnesení č. 31/02/23 

Komise bezpečnosti a prevence kriminality projednala a následně doporučila ke schválení 

Radě Karlovarského kraje žádost o poskytnutí individuální dotace Sdružení hasičů Čech, 

Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů Karlovarského kraje na projekt „Podpora 

činnosti Krajských odborných rad a Asociace Zasloužilých hasičů“ v roce 2023 ve výši 130 000 

Kč. 

 

pro:   13 proti:    0  zdržel se:    0 

 

 

ad 2) Činnost pracovní skupiny pro realizaci prevence kriminality v kraji a pracovní skupiny 

protidrogové prevence v roce 2022 - seznámení 

 

V 15.15 hodin, po projednání 1. bodu jednání Komise, se k zasedání on-line připojili členové 

Pracovní skupiny pro realizaci prevence kriminality v kraji a členové Pracovní skupiny 

protidrogové prevence. 

 

Předseda Komise Jiří Černý vyzval přítomné hosty, aby přítomné členy Komise seznámili se 

aktivitami v rámci svých gescí, které realizovali v roce 2022 a které se týkali oblasti prevence 

kriminality a závislostního chování.  

 

Ing. Bc. Šárka Benešová – vedoucí oddělení bezpečnosti a prevence, Odboru bezpečnosti  

a krizového řízení KÚKK – členy Komise seznámila s aktivitami v oblasti prevence kriminality 

v roce 2022, které realizoval Karlovarský kraj. Seznámila členy Komise s projektem Kraje pro 

bezpečný internet, jež zahrnuje preventivní besedy z oblasti bezpečného chování na internetu 

určené pro základní školy s tématy jako je například zveřejňování nevhodného obsahu na 

internetu, digitální stopa, kybergrooming, kyberšikana, kyberstalking či nadměrné užívání 

technologií. Dále informovala o aktivitě OBKŘ – podcastech „Promluvme si preventivně“, kdy 

na platformách YouTube, Spotify, Apple Podcasts a Google Podcasts byly zveřejněny 2 

preventivní podcasty, jejichž účelem je zejména laické veřejnosti přiblížit oblasti prevence 

kriminality, diskutovat mýty a aktuální problematická témata. Dále členy Komise informovala 

o aktivitách Pracovní skupiny pro realizaci prevence kriminality v kraji, realizaci vzdělávacích 

seminářů pro preventisty městských policií v Karlovarském kraji, supervizích jejich činností 

v rámci realizovaných besed v oblasti primární prevence ve škole. Dále seznámila členy 

s realizovanou aktivitou Den rodinné prevence s Karlovarským, krajem, která se uskutečnila 

den 7.9.2022 a byla kombinací akreditovaného semináře PhDr. Evy Klimentové, Ph.D., 

„Rizikoví rodiče a rizikové děti“ a přednášky PhDr. Marka Hermana na téma pravidel v rodině. 

Další, významné aktivity, vzpomenula organizaci mezikrajového setkání Karlovarského kraje 

a Jihočeského kraje v rámci sdílení příkladů dobré praxe, zpracování Analýzy kriminality KK 

za rok 2021, dotační program KK „Program na podporu aktivit v oblasti prevence 

kriminality“ v roce 2021, program prevence kriminality na místní úrovni 2022 – 2. kolo ke 

zvládání dopadů uprchlické vlny související s invazí Ruské federace na Ukrajinu, program 

prevence kriminalit na místní úrovni pro rok 2022 – dotační program MV, poskytnutí 

individuální dotace Policii ČR, Krajskému ředitelství policie Karlovarského kraje „Ajaxův 

zápisník 2022“. Dále členy Komise informovala o projektu KK „Zabezpečení škol a školských 



zařízení v Karlovarském kraji“, projektu „Bezpečná škola – prevence především (ozbrojený 

útočník ve školském prostředí)“ a projektu na eliminaci sociálního vyloučení v kraji 

„Karlovarský kraj podporuje sociální začleňování odborně a systémově“. 

 

Mgr. Iveta Ryšková – odbor sociálních věcí, oddělení sociálně právní ochrany dětí KÚKK– 

informovala členy Komise o realizaci projektu „Systémová práce v oblasti náhradní rodinné 

péče a prohlubování kompetencí metodických pracovníků KÚKK za účelem snížení počtu 

umístění dětí v ústavních zařízeních.“ Projekt má dopad na oblast prevence kriminality  

a protidrogové prevence. Klíčovými aktivitami jsou případové konference-přímá práce s dětmi, 

další je provázení žadatelů o náhradní rodinnou péči, vzdělávání a prohlubování kompetencí 

jak pracovníků OSPOD, tak sociálních pracovníků za účelem zlepšení podpory a komunikace.  

 

kpt. Bc. Zuzana Churaňová – Policie ČR, Krajské ředitelství policie Karlovarského kraje – 

informovala členy Komise o aktivitách jakými jsou zejména besedy na preventivní témata, 

přednášková činnosti z oblasti prevence, kdy zmínila projekty „Tvoje cesta na čisto“, „Tvoje 

cesta online“, „Tvoje cesta v dopravě“, jedná se o celorepublikové projekty. Zmínila projekty 

zaměřené na cyklisty, bezpečnost u vody, apod. Dále zmínila projekty zaměřené na podporu 

seniorů zejména v období před Vánoci - prevence před šmejdy, platba kartou, nákup online, 

nákup v supermarketech. Projekt „Bezpečně v České republice“ – projekt určený občanům 

Ukrajiny, informace o situaci v ČR, pravidlech v dopravě, apod.. Projekt zaměřený na prevenci 

domácího násilí - „Bezpečně doma“. Projekty zaměřené na prevenci šikany, prevence proti 

vloupání, proti rasismu. Hovořila o novelizaci projektu „Ajaxův zápisník“, kdy v následujících 

letech dojde k jeho zjednodušení s ohledem na aktuální témata v oblasti bezpečnosti.  

 

Mgr. Kamila Hofmanová – manažerka prevence kriminality města Karlovy Vary – hovořila  

o projektech „Asistenti prevence kriminality“ a modernizaci kamerového a dohledového 

systému v Karlových Varech. Dále o projektu „Průzkum pocitu bezpečí občanů Karlových 

Varů“ – výsledky jsou uveřejněny na webových stránkách města. Dále projekt „Senior 

akademie“ – pořádají již 13 let a „Sebeobrana seniorů“. Dále ocenila podporu vzdělávání 

strážníků městských policií v Karlovarském kraji, za podpory metodiků z Pedagogické – 

psychologické poradny. Dále ocenila spolupráci městských policií v kraji. Pro rok 2023 

připravují projekt „Konference městských policií“ na téma /ne/vymahatelnosti práva – téma 

bezdomovectví, rozlišení, zda se jedná o bezpečností či sociální problém. Informace jsou na 

webových stránkách. Dalším projektem je „Notes strážníka Pavla“ – projekt určen pro I. stupeň 

základních škol. Oba zmíněné projekty jsou žádostmi o finanční podporu do dotačního 

programu Karlovarského kraje. Dále hovořila o pravidelné preventivní činností městské policie, 

která spočívá v realizaci preventivních besed v mateřských školách, základních školách  

a započala realizace zájmového kroužku „Mladý strážník“.  

 

Mgr. Jana Belblová   - Úřad práce Karlovarského kraje, krajská pobočka Karlovy Vary, 

hovořila o tom, že nebyl zaznamenán v loňském roce výrazný nárůst počtu nezaměstnaných 

v Karlovarském kraji. Za Karlovarským krajem je ve srovnání kraj Jihomoravský, 

Moravskoslezský  a Ústecký. Hovořila o zájmu zaměstnávání cizinců. Uchazečů z Ukrajiny je 

více jak 800. Jsou pro ně připraveny kurzy češtiny, které úspěšně absolvují. Dále hovořila  

o využívání Operačních programů zaměstnanosti. 

 

Martin Starý - Městská policie Cheb – hovořil o pokračování projektu „Mladý strážník“ na 

základních školách, projektu „Notes strážníka Pavla“. Pro rok 2023 připravují aktivity 

zaměřené na prevenci bezpečnosti seniorů v Chebu zejména formou besed, přednášek, apod. 

Dále budou pořádat besedy na téma filmu „V síti“ – prevence bezpečnosti na internetu.  



 

Mgr. Bc. Petr Krágl MBA – Městská policie Sokolov – hovořil o aktivitách oddělení prevence 

kriminality. O projektech „Bezpečná vycházka“, „Dovedné ruce“, „Markétina bezpečná 

doprava“, „13 minut, aktivity pro děti z Dětského domova Horní Slavkov, zejména v oblasti 

BESIPu. Dále hovořil o kurzech sebeobrany pro seniory a ženy, kurzu Senior v dopravě, kurzu 

první pomoci. Kurz základu práce na počítači pro seniory – bezpečné chování na internetu, 

zejména internetové bankovnictví. Přednášky v Alfa klubu v Sokolově pro seniory ve 

spolupráci se spolkem You connected, KOTEC, apod. Spolupráce s příměstskými tábory. Pro 

rok 2023 připravují konferenci městských policií a Cyber show, projekt „Notes strážníka 

Pavla“ a dále hovořil o projektech „Bezpečné město“, „Bezpečný podnik“,  a o pokračování 

realizace projektů z roku 2022. 

 

Ing. Eva Cíchová – krajská školská koordinátorka KÚKK - hovořila o realizaci projektů 

primární prevence ve školách, kdy OŠMT podpořilo realizaci preventivních projektů ve 13 

školách v celkové výši 500 000 Kč. Pro rok 2023 je připravena k rozdělení částka 750 000 Kč. 

Finanční prostředky byly využity zejména na adaptační pobyty ve středních školách a pro 

základní školy, kde se vyskytuje šikana a další rizikové jevy. Dále hovořila o možnostech 

neziskových organizací a subjektů žádat o finanční podporu na realizaci projektů přímo MŠMT, 

kde je alokována v odpovídajícím dotačními programu více jak 39 mil Kč.  

 

Miroslava Novotná-Petříková, DiS. - manažerka prevence kriminality města Aše, členka 

Komise - informovala přítomné o dnech prevence pořádaných Městskou policií Aš, o realizaci 

projektu „Notes strážníka Pavla“ a dále hovořila o fungujícím kamerovém dohlížecím systému 

a projektu „Asistenti prevence kriminality“. Dále hovořila o vzniku podcastů na aktuální 

preventivní témata. Zmínila fungující přeshraniční spolupráci zejména v oblasti protidrogové 

prevence. Zmínila realizaci projektu „Revolution Train“, spojeného s navazujícím programem 

realizovaným ve školách.  

 

Bc. Martina Valentová – krajská protidrogové koordinátorka KÚKK  - informovala členy 

zejména o aktivitách navazujících na Analýzu stavu drogové scény a závislostního chování 

v Karlovarském kraji v roce 2021, a navazujícím realizačním plánu, kde jsou propojeny odbory 

krajského úřad. V souvislosti s tímto byla a vytvořena koordinační skupina pro naplňování 

doporučení z analýzy. Dále jsme zaměřeni na problematiku nových závislostí jako je Kratom  

a nikotinové sáčky. Zabývali jsme tématem dětské psychiatrie, která je v kraji velmi 

nedostatečná ve snaze nalézt řešení její dostupnosti. Hovořila o aktivitách na republikové 

úrovni, zejména akčním plánu národní protidrogové strategie, o diskuzích na téma legalizace 

marihuany, apod.  V roce 2022 Karlovarský kraj realizoval dotazníkové šetření týkající se 

náboru psychiatrů do kraje, kdy hlavním cílem bylo zjištění motivačních faktorů příchodu  

působení v KK. Hovořila o projektu „Rosteme společně“, který se zaměřuje na vzdělávání 

pracovníků v adiktologických službách v KK, zejména z vězeňství a neziskových organizací. 

Dále hovořila o výtvarné soutěži „Digitální závislost očima dětí“, které se účastnilo 140 dětí ze 

16 škol a domovů mládeže. Díla dětí bude použita v preventivních materiál KK, kdy budou 

zpracovány 3 brožury na téma prevence závislostního chování na internetu a technologiích. 

Dále zmínila, že Pracovní skupina pro realizaci protidrogové prevence se od 1.1.2023 

přejmenovala na Pracovní skupinu pro prevenci v oblasti závislostí.  

 

Mgr. Markéta Blažek Černá - ředitelka organizace KOTEC o.p.s., - hovořila o realizaci 

programů kontaktních center v Chebu a Sokolově a dále terénních programech, o službách 

ambulantní péče, které jsou určeny pro příslušníky rodiny uživatelů návykových látek, či pro 

uživatele po léčbě. Hovořila o nárůstu počtu klientů v roce 2022 ve všech službách, zhruba  



o 20 %. Hovořila o uživatelích z tzv. střední vrstvy obyvatelstva, kteří nově oslovují služby  

a žádají o pomoc a podporu. Dále hovořila o projektu financovaného Norskými fondy, který se 

věnuje osobám propuštěným po výkonu trestu, s drogovou minulostí. Organizace působí ve 

věznici Kynšperk nad Ohří. V loňském roce též vzdělávali pracovníky nízkoprahových klubů 

v oblasti primární prevence. Nabízejí omezené programy primární prevence pro základní školy, 

po kterých je velká poptávka.  

 

Mgr. Lucie Halouzková – organizace Světlo Kadaň, z.s. – hovořila o službách protidrogové 

prevence na Karlovarsku, zejména kontaktním centru v Karlových Varech, terénních 

programech a ambulantní poradně. Hovořila o nárůstu počtu klientů ve službách a nárůstu počtu 

vyměněného injekčního materiálu. V kontaktním centru bylo vyměněno o 100 000 ks a v rámci 

terénního programu o 50 000 ks. Důvodem je především to, že klienti služeb mění materiál pro 

více osob. V tomto ohledu by se mělo na ulici vyskytovat méně odhozeného injekčního 

materiálu, a tím by se nemělo zvyšovat riziko přenosu infekčních chorob. Největší problémy 

zaznamenali u klientů s duálními psychózami. V rámci ambulantní poradny jsou vedeni klienti, 

kteří oslovují tuto službu přímo, což je pozitivní, že je služba již v povědomosti. Hovořila  

o zvýšeném počtu osob, kteří mají nařízenou ambulantní léčbu po propuštění z VTOS. Pro rok 

2023 hovořila o zachování současných fungujících služeb.  

 

Edit Kunertová, Lucie Hetzerová   - zástupkyně organizace FOCUS – hovořily o programech 

určených pro střední školy, které jsou zaměřeny na prevenci duševních onemocnění, o 

pravidelném organizování multitýmů na téma duálních diagnóz. Byla snížena věková hranice 

příchodu do služeb organizace FOCUS na 15 let. Byl rozšířen tým o 6 odborníků z oblasti 

psychiatrie a psychologie z Ukrajiny, pro občany Ukrajiny. 

 

Bc. Marcela Kopecká a Bc. Simona Weisserová – Městský úřad Cheb – protidrogová 

prevence a kurátorka pro mládež. Hovořily o realizovaných programech ve školách v Chebu  

a Týmu pro mládež – hodnotily kladně spolupráci a předávání informací na této platformě. Dále 

hovořily o realizaci certifikovaných programů primární prevence ve školách ze strany 

organizace Světlo Kadaň. Město Cheb realizovalo šetření ohledně užívání legálních 

návykových látek ve školách, jedná se o šetření, které bylo již realizováno v minulých letech. 

Dále mapují problematiku bezdomovectví v Chebu. Dále realizují depistáž osob bez přístřeší. 

Hovořily o spolupráci s kolegy z národní protidrogové centrály a kolegy z Odboru bezpečnosti 

a krizového řízení, oddělení bezpečnosti a prevence KÚKK. Dále budou spolupracovat při 

vzniku nové pozice místního protidrogového koordinátora v Mariánských Lázních.  

 

Julie Pöhlmanová – Městská policie Ostrov – hovořila o omezené realizaci protidrogové 

prevence a prevence kriminality v Ostrově, a to z důvodu personálního nedostatku městských 

strážníků. Hovořila o absolvování kurzu následného programu projektu „Revolution Train“  

a realizaci přednáškové činnosti ve školách. Hovořila o prevenci v mateřských školách, 

dětských centrech apod. Dále hovořila o nárůstu nálezu použitých injekčních stříkaček, kdy na 

jednom místě, v jeden okamžik, bylo nalezeno i 14 injekčních stříkaček. V tomto případě bude 

navázána intenzivnější spolupráci s organizací Světlo Kadaň. Dále hovořila o výskytu automatu 

na prodej látky Kratom a řešení prevence jeho nákupu, zejména školní mládeží.  

 

Mgr. Jiří Vorel - Věznice Ostrov – hovořil o poradně protidrogové prevence, bezdrogových 

zónách a navazujících programech. Hovořil i o možnosti výkonu ochranné léčby vězněných 

osob. Dále o spolupráci s neziskovými organizacemi, zejména v případě osob před propuštěním 

z VTOS.  



Mgr. Kateřina Syrovátková   - Věznice Kynšperk nad Ohří – informovala o spolupráci 

s organizací Most k naději, která se věnuje osobám před výstupem z výkonu trestu. Hovořila o 

spolupráci s organizací Podané ruce z Brna a Drugg Out z Ústí nad Labem. Jako adiktoložka 

věznice hovořila o naplňování poradny protidrogové prevence vězněnými, celkově na počet 

504 odsouzených. Bohužel se zvýšil i počet odsouzených, kteří ve výkonu trestu byli pod 

vlivem návykových látek.  

 

Mgr. Jitka Šimurdová – Krajská hygienická stanice Karlovy Vary – hovořila o počtech 

intoxikovaných v kraji, kdy informace o těchto získávají od neziskových organizací a nemocnic 

v kraji. V roce 2022 se zvýšil počet intoxikovaných jednonásobně oproti roku 2021, zejména 

ve věkové skupině 25 – 39 let. Zvýšil se i počet intoxikací novorozenců závislých matek v roce 

2022, celkem na 40. Dále hovořila o sledování výskytu infekčních chorob v kraji, zejména 

hepatitidy typu B a C. Dále hovořila o počtu vydaného injekčního materiálu v roce 2022, jehož 

bylo více jak 300 000 ks.  

 

Miroslava Grosserová  - Zdravotnický ústav Karlovy Vary – informoval o Regionálním centru 

podpory zdraví, kdy jejich činnost spočívá především v edukaci hygieny, očkování a zdravého 

životního stylu zejména v sociálně vyloučených lokalitách. Dále jsou programy určeny pro 

matky samoživitelky, seniory, aj. 

V projednávané věci nebylo přijato žádné usnesení. 

 

ad 3) Různé a závěr 

 

V rámci „různého“ informovala Ing. Bc. Šárka Benešová o dalším termínu jednání Komise, 

který je stanoven na 6. 3. 2023, jehož hlavním bodem programu jednání bude hodnocení a návrh 

finanční podpory či nepodpory žadatelům o poskytnutí dotace z rozpočtu Karlovarského kraje 

- Programu na podporu aktivit v oblasti prevence kriminality Karlovarského kraje pro rok 2023.  

 

 

V Karlových Varech dne 3. 3. 2023 

Zapisovatelka: Ing. Bc. Šárka Benešová 

                   

Jiří Černý, v.r. 

předseda Komise bezpečnosti  

a prevence kriminality Rady 

Karlovarského kraje     

 


